
Zápisnica 
z rokovania Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie 

dňa 28. apríla 2009 
od 09.00 hod. na Úrade vlády SR, miestnosť č. 004 

 
 
Prítomní:  viď podľa prezenčnej listiny. 
 
Ospravedlnení: Robert Kaliňák, podpredseda vlády SR a minister vnútra; Jaroslav Jaduš, štátny 
tajomník MŽP SR; Štefan Králik, vrchný riaditeľ prezidiálneho úseku, Národná banka 
Slovenska; Ľudmila Benkovičová, predsedníčka Štatistického úradu SR; Ivan Rovný, vedúci 
služobného úradu, Úrad verejného zdravotníctva; Michaela Chalupová, Domovina; Helena 
Kobzová, Slovenský červený kríž; Beata Duczová, Únia materských centier; Sayon Camara, 
Združenie Afričanov a priateľov Afriky na Slovensku; Viliam Hornáček, Združenie slovenskej 
inteligencie Korene a Slovakia Plus; Zdena Bartošová, Nadácia Výskum rakoviny; Peter 
Medveď, Nadácia Ekopolis. 
 
Program rokovania: 
 

1. Otvorenie rokovania. 
2. Informácia o príprave SR na univerzálne periodické hodnotenie v rámci OSN v máji 

2009. 
3. Prístup mimovládnych neziskových organizácií k zálohovým platbám pri realizácii 

projektov v rámci Operačného programu „Zamestnanosť a sociálna inklúzia“. 
4. Rôzne. 
5. Záver. 

 
Zápis 
 
1. Otvorenie rokovania 
 
1/ Rokovanie otvoril predseda Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie (ďalej 
len „Rada“) a podpredseda vlády SR pre vedomostnú spoločnosť, európske záležitosti, ľudské 
práva a menšiny pán Dušan Čaplovič, ktorý privítal všetkých zúčastnených a požiadal 
o stanovisko k predloženému návrhu programu s tým, že bod 2 pôvodného návrhu programu – 
Informácia o štádiu príprav návrhu zákona o spolkoch a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov navrhol presunúť do bodu rôzne z dôvodu ospravedlnenej neprítomnosti štátneho 
tajomníka MV SR p. Vladimíra Čečota.  
2/ Dôrazne prezentoval požiadavku nevyhnutnosti osobnej prítomnosti štátnych tajomníkov pri 
prezentovaní úloh, ktoré vyplývajú pre jednotlivé rezorty zo záverov zasadnutí Rady. Zároveň 
požiadal o ďalšie návrhy na doplnenia do bodu rôzne.   
    
Marcel Zajac, Ekofórum 
1/ Potvrdil svoj návrh na doplnenie bodu rôzne o prerokovanie záležitosti vybudovania 
energoblokov na výrobu elektrickej energie s technológiou spaľovania čierneho uhlia 
v Trebišove.  
2/ Návrh na doplnenie bodu rôzne bol zaslaný sekretariátu a všetkým členom Rady 
v elektronickej podobe.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Konštatoval súhlas členov Rady so zmenou programu a zaradením prezentovaného návrhu 
v rámci bodu rôzne.  
2/ Navrhol prejsť k informácii o príprave SR na univerzálne periodické hodnotenie v rámci 
OSN v máji 2009 v súlade so závermi Rady z decembra 2008. Odovzdal slovo riaditeľke 
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Odboru ľudských práv, RE, OBSE a národnostných menšín MZV SR Ing. Veronike 
Lombardini. 
 
2. Informácia o príprave SR na univerzálne periodické hodnotenie v rámci OSN v máji 
2009  
 
Veronika Lombardini, riaditeľka Odboru ľudských práv, RE, OBSE a národnostných menšín, 
MZV SR 
1/ Poďakovala za slovo a podala základnú informáciu o štádiu príprav prezentácie SR 
v súvislosti s univerzálnym periodickým hodnotením v Rade OSN pre ľudské práva v Ženeve.  
2/ Hodnotenie sa uskutoční dňa 13.5.2009, v týchto dňoch sa finalizuje zloženie a príprava 
delegácie, ktorá bude pozostávať zo zástupcov viacerých ústredných orgánov štátnej správy, 
ktoré sa podieľali na príprave správy (MK SR, MŠ SR, MZV SR, MZ SR, ÚV SR, MPSVR 
SR, MV SR a MS SR).  
3/ Vedúcou delegácie bude štátna tajomníčka MZV SR pani Diana Štrofová.  
4/ Materiál bol predmetom rokovania Rady v decembri 2008, následne sa uskutočnili viaceré 
konzultácie so zástupcami mimovládneho sektora, ktorí prejavili záujem vstúpiť do tohto 
procesu a ktorí zaslali MZV SR pripomienky, resp. odporúčania.  
5/ MZV SR sa usilovalo do veľkej miery odporúčania zapracovať do samotného textu správy. 
Nie všetky odporúčania však boli zapracované, preto sa MZV SR rozhodlo použiť metódu 
zaradenia špeciálnej kapitoly, ktorá hovorí o názore mimovládnych neziskových organizácií.  
6/ Situačná správa bola predmetom rokovania vlády SR dňa 18.2.2009 a po jej schválení bola 
predložená Úradu vysokej komisárky OSN pre ľudské práva v Ženeve.  
7/ Pre doplnenie zároveň uviedla, že v rámci príprav SR na samotnú prezentáciu správy bolo 
zvolané stretnutie delegácie na dňa 5.5.2009, na ktorom sa doladia všetky detaily.  
8/ Pre celkové hodnotenie krajín sú k dispozícii 3 hodiny, pričom jednu hodinu má dotknutá 
krajina a dve hodiny majú možnosť využiť ostatné krajiny na kladenie otázok a odporúčaní.  
9/ Niektoré otázky zo strany členských štátov OSN sú vopred známe, mnohé z krajín túto 
možnosť využili vo vzťahu k SR.  
10/ V rámci interných procedúr sa následne vypracuje výsledný dokument a v konečnom 
dôsledku sa po diskusiách s dotknutou krajinou schváli na ďalšom zasadnutí Rady OSN pre 
ľudské práva, ktoré by sa malo uskutočniť v júni 2009 v Ženeve.  
11/ V závere poďakovala všetkým, ktorí operatívne vstupovali do tohto procesu a MZV SR 
predmetnú spoluprácu vníma ako obohatenie prípravy celého dokumentu. 
 
PPVL Dušan Čaplovič    
1/ Poďakoval za príspevok a pripomenul dôvody opätovného zaradenia tohto bodu na 
rokovanie Rady, ktorým boli pripomienky, odporúčania zo strany mimovládnych organizácií, 
prezentované na zasadnutí Rady v decembri 2008.  
2/ Zároveň vyjadril presvedčenie, že hodnotenie zo strany Rady OSN pre ľudské práva bude 
pre SR priaznivé, aj z dôvodu konštruktívneho dialógu, ktorý sa uskutočnil s mimovládnymi 
organizáciami.  
3/ Otvoril diskusiu k tomuto bodu programu.  
 
Helena Woleková, Sociofórum 
1/ Poznamenala, že MZV SR promptne zareagovalo a zapracovalo pripomienky mimovládnych 
organizácií.  
2/ Zároveň uviedla, že dôvodom predloženia pripomienok zo strany mimovládnych organizácií 
nebolo podať negatívny obraz o SR, ale upozorniť politikov na existujúce problémy, pretože sa 
v tomto smere nič neurobilo. Vyjadrila opätovne spokojnosť s prácou MZV SR, nie však 
s celkovým dopadom pripomienok.  
 
 



 3

PPVL Dušan Čaplovič       
1/ Vo vzťahu k uvedenému konštatoval právo každého mať odlišný názor k jednotlivým 
problémom.  
2/ Ako príklad uviedol seminár, ktorý sa konal v apríli 2009 z iniciatívy Nadácie Milana 
Šimečku a ďalších mimovládnych organizácií pod záštitou Výboru NR SR pre ľudské práva, 
národnosti a postavenie žien k problematike segregácie v oblasti vzdelávania, na ktorom sa 
otvorene diskutovalo o príčinách segregácie. V tejto súvislosti konštatoval, že v minulosti boli 
nesprávne nastavené politiky financovania v integrovaných aj špeciálnych školách.  
3/ Zdôraznil ďalej, že v niektorých prípadoch je potrebné zaoberať sa postupom samosprávy, 
keďže aj tá má svoje vlastné kompetencie a  úlohy, ktoré musí zabezpečovať samostatne.  
4/ Vzal na vedomie stanovisko pani Wolekovej, avšak zároveň uviedol, že niektoré 
problematické oblasti si vyžadujú dlhodobé a systematické riešenie.  
5/ Poďakoval opätovne MZV SR za otvorenosť a konštruktívny prístup k pripomienkam, ktoré 
odzneli zo strany mimovládnych organizácií.  
6/ Navrhol vziať na vedomie informáciu o príprave SR na univerzálne periodické hodnotenie 
v Ženeve. Informácia bola členmi Rady konsenzuálne vzatá na vedomie. 
 
3. Prístup mimovládnych neziskových organizácií k zálohovým platbám pri realizácii 
projektov v rámci Operačného programu „Zamestnanosť a sociálna inklúzia“ 
 
PPVL Dušan Čaplovič       
Požiadal štátneho tajomníka p. Petra Kažimíra, podpredsedu Rady a zástupkyňu MPSVR SR 
o zaujatie stanoviska k tomuto bodu.  
 
Peter Kažimír, štátny tajomník MF SR  
1/ Uviedol, že stanovisko MF SR bolo ÚV SR zaslané v písomnej podobe.  
2/ Upozornil na schematický prístup zástupcov iných rezortov, ktorí sa často odvolávajú na MF 
SR, keďže aj v minulosti sa vyskytol obdobný problém vo vzťahu k zálohovým platbám 
obciam a mestám.  
3/ Zdôraznil, že MF SR nezastáva negatívne stanovisko voči zálohovým platbám a od roku 
2007 intenzívne proaktívne koná a spolupracuje s ostatnými rezortmi.  
4/ Jednou z problematických oblastí je skutočnosť, že samotné riadiace orgány si v tejto 
súvislosti určujú podmienky v rámci jednotlivých operačných programov.  
5/ MF SR do týchto podmienok nezasahuje. Pozitívom oproti predchádzajúcemu stavu je 
skutočnosť, že sa rozšírila možnosť poskytovania záloh aj pre súkromné subjekty a pre všetky 
operačné programy.  
6/ Od 30. apríla 2009, keď má dodatok k systému finančného riadenia nadobudnúť účinnosť, 
by sa mala situácia zlepšiť aj vo vzťahu k mimovládnym neziskovým organizáciám. Avšak 
konkrétne podmienky zálohových platieb si určujú príslušné riadiace orgány v rámci svojich 
kompetencií. Opätovne upozornil na skutočnosť, že MF SR nikdy nebolo proti zálohovým 
platbám.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Stotožnil sa so stanoviskom štátneho tajomníka MF SR p. Kažimíra.  
2/ Zároveň konštatoval rezervovaný postoj MVRR SR k zálohovým platbám. Uvedený 
problém sa pravidelne diskutuje na koordinačných poradách.  
3/ Vo vzťahu ku krízovému balíčku ocenil prípravu dodatku smernice zo strany MF SR za 
účelom umožnenia poskytovania zálohových platieb aj pre súkromné subjekty, čím sa celý 
systém zjednodušuje.  
4/ Rozhodujúce však je, ako sa s tým vysporiadajú jednotlivé riadiace orgány.  
5/ Požiadal MPSVR SR o zaujatie stanoviska v predmetnej veci. Opätovne zdôraznil 
požiadavku osobnej prítomnosti vecne príslušného štátneho tajomníka pri prezentovaní 
jednotlivých bodov programu. 
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Erika Gombosová, MPSVR SR  
1/ V úvode ospravedlnila neprítomnosť štátneho tajomníka p. Petra Siku, ktorý mal zastupovať 
štátnu tajomníčku p. Emíliu Kršíkovú z dôvodu neodkladného rokovania s MF SR.  
2/ V súvislosti s poskytovaním zálohových platieb mimovládnym organizáciám, ako bolo 
vyššie uvedené štátnym tajomníkom MF SR Petrom Kažimírom, konštatovala, že systém 
finančného riadenia, ktorý platí od 1.7.2007 umožnil poskytovanie zálohových platieb aj 
mimovládnym neziskovým organizáciám.  
3/ Požiadavka však bola zadefinovať zo strany riadiaceho orgánu kritériá, ktorým organizáciám 
budú poskytované zálohové platby, keďže tieto organizácie sa považujú za rizikové subjekty, 
kde vymáhanie prostriedkov je dosť problematické.  
4/ Napriek tomu, MPSVR SR umožnilo týmto organizáciám poskytovať zálohové platby.  
5/ Zo strany EK sa v dôsledku finančnej krízy uvoľňujú kritériá a podmienky pre poskytovanie 
zálohových platieb.  
6/ Z dôvodu blížiaceho sa nadobudnutia platnosti dodatku k systému finančného riadenia, na 
základe vykonaných analýz a alternatív možností poskytovania zálohových platieb a na podnet 
Sociofóra, MPSVR SR zjednotí kritériá pre poskytovanie zálohových platieb pre všetky 
mimovládne organizácie. Zároveň sa prehodnotia možnosti aj pre ďalšie subjekty.  
7/ Keďže riadiaci orgán má určité právomoci, zvážia sa všetky alternatívy, ktoré systém 
finančného riadenia umožní a zhodnotí sa, aké sú možnosti pre poskytovanie zálohových 
platieb aj pre ďalšie subjekty.  
8/ Pripustila, že stanovenie kritéria zamerania činnosti organizácie pre poskytovanie 
zálohových platieb bolo diskriminujúce pre ostatné organizácie, ktoré uvedenú podmienku 
nespĺňali. Uvoľní sa teda poskytovanie zálohových platieb pre všetky mimovládne organizácie.  
 
PPVL Dušan Čaplovič    
Poďakoval za stanovisko a otvoril diskusiu k tomuto bodu programu.  
 
Branislav Mamojka, Národná rada občanov so zdravotným postihnutím 
1/ Reagoval na zmenu zákona o sociálnych službách, ktorým sa predĺžilo obdobie pre podanie 
žiadosti o poskytnutie príspevku pre prevádzku chránených dielní.  
2/ Predchádzajúcou novelou z minulého roka bolo možné dostávať 50 % zálohy vopred na 
takéto miesta.  
3/ Novelou z tohto roka sa to zmenilo, pričom o náhradu vynaložených prostriedkov je možné 
žiadať až v nasledujúcom roku ku koncu apríla.  
4/ V zákone už nie sú uvedené možnosti zálohových platieb. Je možné uvažovať aj mimo 
zákona o možnosti poskytovania zálohových platieb? 
 
PPVL Dušan Čaplovič         
1/ Upozornil, že uvedená otázka bola zo strany p. Mamojku prezentovaná aj na rokovaní Rady 
vlády pre osoby so zdravotným postihnutím, pričom ministerka práce, sociálnych vecí a rodiny 
už na uvedenú otázku reagovala.  
2/ Poskytol však priestor pre jej zodpovedanie.  
 
Erika Gombosová, MPSVR SR   
1/ Pri poskytovaní prostriedkov z ESF je potrebné predovšetkým dodržať podmienky stanovené 
právnym poriadkom SR a predpisy ES.  
2/ Ak to umožní zákon SR a predpis ES, možno hovoriť o poskytovaní zálohových platieb aj 
v tomto prípade.  
 
PPVL Dušan Čaplovič         
1/ Zdôraznil, že na predmetnom zasadnutí Rady vlády pre osoby so zdravotným postihnutím 
bola uvedená otázka riešená.  
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2/ Je pritom potrebné dodržiavať okrem právneho poriadku SR aj predpisy ES.  
3/ Navrhol však riešiť tento problém v rámci stretnutia so zástupcami rezortu práce, keďže to 
bolo záverom spomenutej Rady.  
 
Branislav Mamojka, Národná rada občanov so zdravotným postihnutím 
Poďakoval za názor a uviedol, že v danej veci bude komunikovať so zástupcami MPSVR SR.  
 
Ladislav Richter, Rada mimovládnych organizácií rómskych komunít 
1/ Navrhol, aby v rámci horizontálnej priority marginalizované rómske komunity mali 
starostovia obcí možnosť čerpania finančných prostriedkov pri spolufinancovaní  finančne 
náročných projektov (povinnosť spolufinancovania vo výške 5% z celkového objemu 
finančných prostriedkov).  
2/ Zdôraznil ďalej, že z tohto dôvodu dochádza k absencii pri podávaní projektov v rámci 
výziev.  
3/ Ďalším problémom je lokálne partnerstvo sociálnej inklúzie, pri ktorom je povinnosť, aby v 
ňom boli zastúpení, rovnako ako Úrad splnomocnenca vlády pre rómske komunity. V tomto 
smere však dochádza k stretu záujmov, keďže Úrad splnomocnenca zároveň rozhoduje o týchto 
finančných prostriedkoch.  
4/ Navrhol preto, aby Úrad nebol v partnerstve sociálnej inklúzie zastúpený, nakoľko, ak 
kontroluje a riadi čerpanie finančných prostriedkov a schvaľuje projekty, môže byť aj 
konečným prijímateľom.  
 
PPVL Dušan Čaplovič    
1/ Zdôraznil, že kritériá boli nastavené týmto spôsobom z dôvodu, aby sa Úrad mohol zapojiť 
do projektu „Cesta“, ktorý je veľmi dôležitý, keďže má synergický efekt a bude riešiť 
komplexne 50-60 osád.  
2/ Ide približne o sumu 200 mil. eur aj prostredníctvom programu rozvoja vidieka. Bolo 
podpísané memorandum, na základe ktorého by sa cez regionálne samosprávy a jednotlivé 
mieste samosprávy dohodlo, koho nominujú.  
3/ Uviedol, že si je vedomý existujúcich problémov, pričom sa už realizovali dohody s MPSVR 
SR, MŠ SR, MZ SR, MVRR SR, MH SR a MŽP SR.  
4/ Keďže MF SR otvorilo možnosť poskytovania zálohových platieb aj pre súkromné subjekty, 
je možné financovanie zabezpečiť uvedeným spôsobom.  
5/ Zdôraznil ďalej, že Úrad splnomocnenca je len koordinátor, aby sa zabezpečil synergický 
efekt, aby sa zdroje dostali do oblastí, kde je to potrebné, za účelom komplexného riešenia 
a nie orgánom, z ktorého sú prideľované finančné prostriedky.  
6/ Vyzdvihol opätovne dôležitosť projektu „Cesta“, ktorý zahŕňa tri kraje (Banská Bystrica, 
Prešov, Košice). Zároveň informoval, že Úrad splnomocnenca zriadil novú kanceláriu v Nitre. 
7/ Základné ciele projektu sú stanovené, v súčasnosti ostáva na jednotlivých samosprávach, aby 
sa dohodli s mimovládnymi organizáciami v súvislosti s kontrolou implementácie tohto 
projektu.  
 
Ladislav Richter, Rada mimovládnych organizácií rómskych komunít 
1/ Navrhol vo vzťahu k výzvam o ich zosúladenie.  
2/ Uviedol v tomto smere príklad  MŽP SR, kde časové rozpätie od výzvy až po samotné 
schválenie projektu trvá 21 mesiacov.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Zdôraznil, že je potrebné poukázať na tieto problémy, aby sa mohli ďalej riešiť v rámci 
koordinačnej porady.  
2/ Uviedol pritom, že ak takýto stav je naozaj reálny, je neúnosný a musí sa riešiť.  
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Antónia Mayerová, MF SR     
1/ K povinnosti doplnenia 5 % z celkovej výšky projektu zo strany územnej samosprávy 
zdôraznila, že z okolitých členských krajín EÚ je SR krajinou, ktorá poskytuje prostriedky zo 
štátneho rozpočtu na financovanie aktivít v najväčšej miere.  
2/ V súčasnosti však zvyšovanie týchto prostriedkov zo strany štátu pre samosprávu nie je 
možné.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Dodal, že príkladom môže byť Košický samosprávny kraj, ktorý vyčlenil 2 mil. eur pre účely 
spolufinancovania a riešenia týchto úloh. Takto by mali postupovať aj ďalšie samosprávne 
orgány.  
 
Helena Woleková, Sociofórum                        
1/ Potvrdila slová štátneho tajomníka MF SR vo vzťahu k zálohovým platbám.  
2/ Mimovládne organizácie diskutujú s MPSVR SR, aby sa zálohové platby umožnili všetkým 
organizáciám bez rozdielu.  
3/ Poďakovala za ústretovosť a promptnosť, s akou sa v danej veci postupovalo zo strany 
štátnych orgánov.  
4/ Otvorila zároveň otázku vo vzťahu k výzve na intervencie zo sociálnej infraštruktúry, kde je 
riadiacim orgánom Ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja SR.  
5/ Výzva bude podľa informácií zo strany štátneho tajomníka MVRR SR osobitná pre 
súkromné a verejné subjekty. Výzva pre súkromné subjekty má byť až v septembri, pretože je 
potrebné vypracovať schému, pričom súkromnými subjektmi môžu byť len mimovládne 
organizácie, nie podnikateľské subjekty. Nemôže teda ísť o schému štátnej pomoci.  
6/ Otázka smerovala na rozdielnosť v pravidlách, keďže sa tieto líšia od tých, ktoré sú 
používané v rámci MPSVR SR a operačného programu „Zamestnanosť a inklúzia“.  
7/ Navrhuje sa upraviť pravidlá rovnako pre samosprávu a pre súkromné subjekty s 5% 
podielom.  
8/ Uvítala by ďalej prehľad o pravidlách, ktoré platia pre neziskové organizácie. Rovnako sa 
dotkla aj problému zálohových platieb.  
 
PPVL Dušan Čaplovič  
Vyzval zástupcu MVRR SR, aby reagoval na položené otázky.   
 
Marek Lietava, MVRR SR 
1/ Vo vzťahu k financovaniu obcí v rámci regionálneho operačného programu uviedol, že 
MVRR SR ide cestou predfinancovania, t.j. obce alebo mimovládne organizácie nebudú 
musieť disponovať finančnými prostriedkami vopred, budú vyplácané na základe predložených 
faktúr v rámci celého programu.  
2/ K otázke pani Heleny Wolekovej o výzve na intervencie zo sociálnej infraštruktúry sa 
menovanej odpovie písomne zo strany štátneho tajomníka MVRR SR.  
 
PPVL Dušan Čaplovič  
1/ Poďakoval za odpoveď a vyzval na informovanie k danej problematike na zasadnutí 
koordinačnej porady dňa 4.5.2009.  
2/ Požiadal zároveň o intenzívnejšiu vzájomnú komunikáciu medzi jednotlivými 
ministerstvami s mimovládnymi organizáciami a samosprávnymi orgánmi za účelom 
efektívnejšieho riešenia vzniknutých problémov. 
 
Marcel Zajac, Ekofórum     
1/ Doplnil vystúpenie pani Heleny Wolekovej o informáciu, že spolu s ňou a pánom 
Mamojkom sa uskutočnilo stretnutie so zástupcami Slovenskej implementačnej agentúry (SIA), 
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na ktorom sa pripomienkovali všetky kritériá jedného špeciálneho programu v rámci 
operačného programu „Zamestnanosť a sociálna inklúzia“.  
2/ Konštatoval pretrvávajúcu nízku inštitucionálnu kapacitu mimovládnych organizácií.  
3/ Nedostatky boli viditeľné po vyčerpaní zahraničných zdrojov, keď sa ukázalo, že domáce 
zdroje nepostačujú na pokrytie činnosti mimovládnych organizácií.  
4/ Nedostatky sú také veľké, že zabraňujú niektorým organizáciám vstupovať do čerpania 
európskych štrukturálnych fondov, ktorým boli prednostne určené.  
5/ O tomto probléme sa však na Rade komunikuje od jej vzniku, pričom stretnutie so 
zástupcami SIA bolo prvé, ktoré sa k tomuto problému s mimovládnymi organizáciami 
organizovalo.  
6/ Stretnutie je vnímané pozitívne, avšak polovica plánovaných finančných prostriedkov už 
bola použitá v zlom režime. Z kapacity programov bola preto použitá len asi 1/5.  
7/ Programy boli nastavené takým spôsobom, ktorým sa neriešilo inštitucionálne 
poddimenzovanie organizácií.  
8/ Prostredníctvom SIA sa pristúpilo k riešeniu uvedených problémov.  
9/ Podotkol však, že je veľmi dôležité, aby sa diskusie viedli aj za účasti mimovládnych 
organizácií. Je dôležité, aby sa viedol medzi relevantnými partnermi dialóg.  
10/ Ocenil postoj MF SR a poďakoval za ústretový krok zo strany MPSVR SR vo vzťahu 
k rozšíreniu poskytovania zálohových platieb.  
11/ Zdôraznil však negatívny dopad neúčasti zástupcov mimovládnych neziskových 
organizácií v monitorovacích výboroch operačných programov, keďže jedine MPSVR SR 
neakceptovalo odporúčanie na zastúpenie v týchto výboroch.  
12/ A v tejto veci zdôraznil, že je potrebné, minimálne informovať členov monitorovacích 
výborov na nedostatky v jednotlivých operačných programoch.  
13/ Vo vzťahu k operačným programom MŽP sa zmienil zároveň o tých, ktoré sú určené 
vyslovene mimovládnym organizáciám podľa ich zamerania (informovanie verejnosti 
o problémoch životného prostredia, vzdelávanie), avšak ktoré nie sú zo strany riadiaceho 
orgánu takto vnímané.  
14/ Do roku 2006 existovala zmluva o spolupráci, ktorá bola zo strany MŽP SR vypovedaná, 
takže je veľmi ťažké identifikovať, ako prebieha komunikácia s mimovládnymi organizáciami. 
15/ Organizácie tak nemajú žiadny prístup k uvedeným programom.  
16/ Oceňuje doterajšie aktivity Rady v tejto oblasti, avšak konkrétne riešenie uvedenej 
problematiky by malo byť konzultované napr. na koordinačnej porade.  
17/ Považuje ďalej za absurdné, aby oprávnenými subjektmi pre tieto programy boli napr. 
vysoké školy, ale nie mimovládne organizácie.  
 
PPVL Dušan Čaplovič              
1/ Uistil p. Zajaca, že bude odporúčať vo vzťahu k tomuto problému, aby jednotlivé 
ministerstvá začali s mimovládnymi organizáciami komunikovať a hľadali možnosti pre 
implementáciu programov zo strany organizácií.  
2/ Požiadal ho zároveň, aby dodal písomne vznesené pripomienky, na základe ktorých bude 
možné konať. Uvedenú požiadavku vzniesol aj k pripomienkam pani Wolekovej 
v problematike výzvy MVRR SR.  
3/ Uzatvoril tento bod programu s doplnením, že pripomienky, ktoré odzneli zo strany 
mimovládnych organizácií budú súčasťou zápisu, aby ich bolo možné odprezentovať na 
koordinačnej porade, príp. na ďalších rokovaniach so zástupcami ministerstiev a podať 
odporúčania. 
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4. Rôzne 
 
4.1 Informácia o štádiu príprav zákona o spolkoch a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov 
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Vyzval generálneho riaditeľa Sekcie verejnej správy MV SR k prezentácii informácie.  
 
Jozef Liška, GR Sekcie verejnej správy, MV SR   
1/ V úvode prítomných informoval o pripomienkach, ktoré boli vznesené na poslednom 
rokovaní zástupcov Ministerstva vnútra SR s členmi legislatívnej pracovnej skupiny Rady v 
apríli 2008.  
2/ V nadväznosti na závery rokovania Rady z decembra 2008, MV SR predloží návrh zákona 
pred začatím medzirezortného pripomienkového konania na jej rokovanie. 
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Poďakoval za informáciu a otvoril diskusiu k tomuto bodu.  
2/ Zdôraznil, že je potrebné na návrhu pracovať v záujme predloženia verzie, ktorá by bola 
akceptovateľná zo strany štátnych orgánov, ako aj mimovládnych organizácií a ktorá by bola 
predložená na pripomienkovanie Rade a následne do MPK.  
 
Ľubomír Dobrík, Asociácia telovýchovných jednôt a klubov 
Vyjadril sa k otázke nefunkčnosti niektorých organizácií, ktoré sú však aj naďalej v registri 
MV SR, pričom ich zánik nie je nikde podchytený.  
 
Jozef Liška, GR Sekcie verejnej správy, MV SR  
Potvrdil, že v súčasnosti je z celkového počtu 30 000 spolkov značná časť nefunkčných 
a nevyvíjajúcich svoju činnosť. Pričom aj tento problém sa bude riešiť.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Zdôraznil rovnaký problém so športovými a telovýchovnými klubmi, ktorých je značné 
množstvo, čo by však nemalo predstavovať negatívum vo vzťahu k ich efektívnej činnosti.  
2/ Problém s nečinnosťou niektorých spolkov by však mal byť riešený v návrhu zákona.  
3/ Poďakoval a odporučil Rade vziať na vedomie informáciu o štádiu príprav návrhu zákona 
o spolkoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov. Rada konsenzuálne vzala na vedomie 
informáciu prezentovanú MV SR.  
4/ Odovzdal slovo p. Zajacovi k predloženému návrhu do bodu rôzne. 
 
4.2 Kauza vybudovania elektrárne s technológiou spaľovania čierneho uhlia v Trebišove 
 
Marcel Zajac, Ekofórum      
1/ V krátkosti uviedol návrh na doplnenie bodu rôzne, ktorý bol zaslaný v písomnej podobe 
všetkým členom Rady.  
2/ Návrh sa dotýka environmentálnej kauzy v Trebišove. 
3/ Aj keď Rada nie je fórom, na ktorom by sa mala daná kauza riešiť, je potrebné sa ňou 
zaoberať, keďže prekročila svoj environmentálny charakter.  
4/ Problém sa dotýka snahy o vybudovanie elektrárne so spaľovaním čierneho uhlia 
v Trebišove.  
5/ Proti tomuto zámeru vystúpili obyvatelia danej oblasti, ako aj mimovládne organizácie.  
6/ V danej veci však došlo k vyhrážkam voči oponentom výstavby elektrárne.  
7/ Snahou bolo predložiť túto kauzu na zasadnutie Rady nie z dôvodu, že mimovládne 
organizácie nepokračovali v bojkote výstavby, ale z dôvodu, že niektoré štátne inštitúcie 
nepovažujú túto stavbu za rozumnú (Energetická prenosová sústava). 
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8/ Je potrebné zdôrazniť, že zatiaľ nebol prípad, aby sa do stavebného konania zapojil taký 
veľký počet občanov, ako tomu bolo pri stavebnom konaní ohľadne výstavby tejto elektrárne 
(3500 ľudí).  
9/ Mesto Trebišov je proti výstavbe elektrárne, avšak bolo vyňaté z celkového procesu, keďže 
v danej veci rozhodoval stavebný úrad, ktorý patrí pod MVRR SR, keďže ide o stavbu 
s nadregionálnym rozmerom.  
10/ Kauza má dve dimenzie, jednak je potrebné si všimnúť samotné zastrašovanie aktivistov, 
ktorí sa vzdali možnosti uplatňovať si svoje občianske práva a jednak by bolo vhodné 
a správne, aby Rada v tomto smere prijala určité odporúčania smerujúce k zvýšeniu 
ostražitosti.  
11/ Navrhol preto zriadiť komisiu, ktorá by sa venovala tejto kauze a zástupcami ktorej by boli 
príslušníci jednotlivých štátnych orgánov oprávnených v danej veci konať a zároveň dať týmto 
aktivistom určitú podporu.       
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Poďakoval za informáciu o predmetnej kauze a vyzval štátneho tajomníka MH SR p. Ivana 
Rybárika, aby zaujal stanovisko. 
 
Ivan Rybárik,  štátny tajomník MH SR 
1/ Poukázal na skutočnosť, že výstavba elektrárne na spaľovanie čierneho uhlia nie je 
prioritnou stavbou v zmysle energetickej stratégie Slovenska, prioritou je zmodernizovanie 
elektrárne vo Vojanoch.  
2/ Osvedčenie na vybudovanie energoblokov bolo vydané dňa 4.9.2006, avšak po námietke 
primátora mesta Trebišov, ktorá však prišla ex post, nie v rámci konania, bolo zo strany 
ministerstva obnovené konanie s úmyslom zrušiť osvedčenie, avšak spoločnosť, ktorá 
požiadala o jeho vydanie (Československá energetická spoločnosť) napadla v rámci rozkladu 
predmetné rozhodnutie ministra hospodárstva na Krajskom súde v Bratislave.  
3/ Tento rozhodol o odklade vykonateľnosti rozhodnutia ministra o obnovení konania.  
4/ Z uvedeného dôvodu sa v súčasnosti sa v predmetnej veci nekoná. Všetko však smeruje 
k tomu, že po rozhodnutí Krajského súdu SR, bude toto osvedčenie zrušené. 
5/ Zároveň informoval, že nie je vydané ďalšie osvedčenie, ktoré je potrebné, a to osvedčenie 
na pripojenie, pričom toto osvedčenie nebude vydané z technických dôvodov, nakoľko samotná 
Slovenská energetická a prenosová sústava je proti zapojeniu predmetnej elektrárne do sústavy.  
6/ Stanovisko MH SR je v zásade odmietavé k výstavbe uvedenej elektrárne v Trebišove.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Poďakoval za explicitnú odpoveď MH SR.  
2/ Je dôležité v tomto smere prihliadať na energetickú koncepciu, ktorú prijala vláda SR.  
3/ Ako uviedol štátny tajomník MH SR, priority vlády  SR sú v inej oblasti (Vojany) a aj 
v iných ako fosílnych spaľovniach (tepelná elektráreň v Košiciach).  
4/ Zároveň vyzval, aby uvedený materiál (stanovisko MH SR) bol doručený v písomnej 
podobe.  
 
Marcel Zajac, Ekofórum 
1/ Poďakoval a zároveň doplnil, že stanovisko MH SR je im známe.  
2/ Podotkol však, že v súčasnosti je proces na iných ministerstvách a problémom je, že 
programové vyhlásenie vlády SR v oblasti energetika bolo jednoznačné (znižovanie emisií 
CO).  
3/ MŽP SR v procese, keď malo toto programové vyhlásenie naplniť, konalo inak.  
4/ Ostáva momentálne na iných rezortoch, aby tento proces zastavili.  
5/ Zároveň sa vyjadril ku kompetentnosti samotnej spoločnosti k založeniu energoblokov, 
keďže spoločnosť pôvodne mala po dokúpení cukrovaru v Trebišove iný záujem, avšak 
v súčasnosti sa rieši vybudovanie elektrárne.  
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6/ Vyzval opätovne, aby Rada odsúdila vo vyhlásení praktiky, ku ktorým dochádza vo vzťahu 
k danej kauze.  
 
PPVL Dušan Čaplovič   
1/ Navrhol uviesť výstup, ktorý by obsahoval informáciu o tom, že Rada vlády sa danou vecou 
zaoberala, vzala ju na vedomie a stotožnila sa s názorom MH SR.  
2/ Zároveň navrhol odporúčanie pre štátneho tajomníka MH SR, aby MH SR zvolalo stretnutie 
so zástupcami ďalších relevantných ministerstiev (MŽP SR, MVRR SR), ktoré by sa danou 
kauzou zaoberalo.   
 
Ivan Rybárik, štátny tajomník MH SR                                     
1/ Súhlasil s predloženým návrhom. MH SR zvolá rokovanie so zástupcami MŽP SR a MVRR 
SR.  
2/ Ešte raz zdôraznil, že bez už spomenutých osvedčení zo strany MH SR, nie je možné 
výstavbu realizovať. Bez týchto povolení nie je možné, aby stavebný úrad vydal stavebné 
povolenie.         
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Navrhol prijať vyhlásenie pre médiá, že Rada sa stotožnila so stanoviskom MH SR 
a odmieta akékoľvek formy zastrašovania ľudí, ktorí  sa v duchu občianskej spoločnosti snažia 
aktivizovať.  
2/ Zároveň navrhol, aby sa uvedeného stretnutia zúčastnil aj p. Marcel Zajac. 
 
Dagmar Šimunková, Asociácia Fórum žien 2000 
1/ Podporila morálny apel vznesený p. Marcelom Zajacom z dôvodu, že je dôležité, aby aj 
mimovládne organizácie boli v tomto smere aktívne a boli príkladom.   
2/ Nie je to len environmentálna záležitosť, nakoľko v asociácii je vyše 20 organizácii a jedna 
z nich pracuje v Trebišove. Od začiatku sa v predmetnej záležitosti angažovala aj zástupkyňa 
tejto organizácie. Po zastrašovaní však aktivizmus upadol. Je preto dôležité, aby sa opätovne 
umožnilo ľuďom aktivizovať sa v danej veci.  
 
Ivan Rybárik, štátny tajomník MH SR 
1/ Pripomenul, že odovzdá oficiálne stanovisko ku kauze Trebišov tajomníkovi Rady.  
2/ Závery sú však jednoznačné. MH akceptuje stanoviská občanov mesta Trebišov týkajúce sa 
výstavby elektrárne a nesúhlasí s výhražným nátlakom na aktivistov OZ Trebišov nahlas 
a odporúča, aby sa obrátili na orgány činné v trestnom konaní.    
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Poďakoval za podporu a odovzdal slovo Marekovi Lisánskemu, tajomníkovi Rady.  
 
Marek Lisánsky, tajomník Rady a GR Sekcie ľudských práv a menšín, ÚV SR  
1/ Prítomných informoval, že vzhľadom na skutočnosť, že Rada je aj poradným 
a koordinačným orgánom pre oblasť ľudských práv, SĽPM ÚV SR pripravila dva materiály, 
ktoré boli členom Rady zaslané na pripomienkovanie.  
2/ Išlo o Návrh Akčného plánu predchádzania všetkým formám diskriminácie, rasizmu, 
xenofóbie, antisemitizmu a ostatným prejavom intolerancie na roky 2009-2011, pričom na 
základe pripomienok sa dňa 16.4.2009 zástupcovia SĽPM ÚV SR stretli so zástupcami tretieho 
sektora za účelom ich prerokovania. 
3/ Konštruktívne závery stretnutia boli zapracované do materiálu, ktorý je v súčasnosti 
predmetom MPK a následne bude predložený na rokovanie vlády SR. 
4/ Predmetom rokovania bol aj prísľub rozšírenia medzirezortnej pracovnej skupiny na 
realizáciu akčného plánu o dvoch zástupcov mimovládneho sektora. 
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5/ V tejto súvislosti požiadal členov Rady o prezentovanie návrhov zástupcov tretieho sektora 
v termíne do 10.5.2009.    
6/ Zároveň uviedol, že členovia Rady boli informovaní o možnosti zapojenia sa do výzvy 
prostredníctvom programu Progress v oblasti nediskriminácia.  
7/ Na záver poďakoval dvom zástupcom Rady (p. Alene Pánikovej a p. Marcelovi Zajacovi) za 
participáciu na stretnutí so zástupcami Kirgizskej delegácie pozostávajúcej z príslušníkov 
štátnych orgánov a mimovládneho sektora. Predmetom tohto stretnutia boli konzultácie 
o aktivitách Rady a celkovej spolupráce štátnych orgánov s mimovládnymi organizáciami. 
Zástupcovia z Kirgizska sa zaujímali o asignačný mechanizmus a samotnú spoluprácu tretieho 
sektora so štátnymi orgánmi.      
 
5. Závery 
 
Závery Rady k informácii o príprave SR na univerzálne periodické hodnotenie v rámci OSN 
v máji 2009. 
Informácia bola členmi Rady konsenzuálne vzatá na vedomie. 
 
Závery Rady k prístupu mimovládnych neziskových organizácií k zálohovým platbám pri 
realizácii projektov v rámci Operačného programu „Zamestnanosť a sociálna inklúzia“. 
1/ Rada prijala odporúčanie, aby jednotlivé ministerstvá začali s mimovládnymi organizáciami 
komunikovať a hľadali možnosti pre implementáciu programov zo strany organizácií.  
2/ Pripomienky, ktoré odzneli zo strany mimovládnych organizácií budú prezentované na 
koordinačnej porade, príp. na ďalších rokovaniach so zástupcami vecne príslušných 
ministerstiev. 

 
Závery Rady k informácii o štádiu príprav návrhu zákona o spolkoch a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov 
Rada konsenzuálne vzala na vedomie informáciu prezentovanú MV SR. Návrh zákona bude 
predmetom rokovania Rady pred jeho predložením na MPK. 
 
Závery Rady ku kauze vybudovania elektrárne s technológiou spaľovania čierneho uhlia 
v Trebišove 
1/ Rada prijala vyhlásenie pre médiá, v ktorom sa stotožnila so stanoviskom MH SR a odmietla 
akékoľvek formy zastrašovania ľudí, ktorí sa v duchu občianskej spoločnosti snažia 
aktivizovať.  
2/ Rada prijala odporúčanie pre štátneho tajomníka MH SR, aby MH SR zvolalo stretnutie so 
zástupcami ďalších relevantných ministerstiev (MŽP SR, MVRR SR) a mimovládnych 
organizácií (p. Zajac), ktoré by sa danou kauzou zaoberalo.   
 
Závery Rady k Návrhu Akčného plánu predchádzania všetkým formám diskriminácie, rasizmu, 
xenofóbie, antisemitizmu a ostatným prejavom intolerancie na roky 2009-2011 
Členovia Rady majú v priebehu dvoch týždňov prezentovať svoje návrhy na zástupcov tretieho 
sektora do pracovnej skupiny na realizáciu akčného plánu.    
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Opätovne zdôraznil, že písomne vyzve príslušných štátnych tajomníkov, aby si plnili svoje 
povinnosti a zúčastňovali sa osobne zasadnutí Rady, predovšetkým, ak ide o materiály, ktoré je 
potrebné osobne prezentovať na rokovaní.  
 
 
 
 
 



Za sprdvnost'

JUDr. Marek Lisiinsk
tajomnik Rady

Sfhlas:
Du5an Caplovid
predseda Rady a
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